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8 March 2011 

Jean-Alexis Souvras 
IGC Co-ordinator 
Eurotunnel 
UK Terminal 
Ashford Road 
Folkestone 
KENT 
CT18 8XX 

Ref: 10/11/76 
Dear Jean-Alexis,  

 
EUROTUNNEL NETWORK STATEMENT 2012 
 
With its letter (ref. no. 588295) of 12 November 2010, Eurotunnel sent the IGC the draft Eurotunnel 
Network Statement applicable to the timetable for 2012. 
  
The IGC is pleased to note that improvements have been made in comparison to the Network 
Statements of 2009 and 2010. 
 
Nevertheless, a large number of the remarks the IGC made to Eurotunnel in its letter of 12 August 2009 
(ref D-14871) remain valid and the draft Network Statement for 2012 is insufficient in some respects to 
meet European requirements, in particular those of appendix 1 to Directive 2001/14/EC. 
 
For the IGC, the Network Statement should be revised on the following points: 

• a detailed description of the “general commercial conditions” (§3.6) 
• a precise indication of the key dates for devising the timetable for the year 2012 (not just a 

general reference to the number of months) (§5.2) 
• a description of the procedure applicable to appeals by railway undertakings, clearly identifying 

the roles and responsibilities of the infrastructure manager and the IGC and with express 
reference to the IGC website as a source of further information (§5.3.2) 

• detailed setting out of the elements constituting the “detailed documentation” on the 
implementation of guaranteed conditions of access to services essential to cross-channel open 
access, and the guarantee of their availability (§6.3) 

• a clear explanation of access charging principles allowing for transparency of costs, as a 
fundamental element in checking that treatment of operators is not discriminatory (§7). 

 
The Network Statement should also include the new title of the French Ministère de l’Ecologie, du 
Developpement durable, des Transports et du Logement (§2.3.2) 
 
The IGC will publish this letter on its website for information.  A copy of this letter is being sent to 
Christian Parent, Head of the French delegation to the IGC, and to Bernard Halphen and Richard 
Clifton, respectively interim Chair of and Head of the UK delegation to the Channel Tunnel Safety 
Authority. 



 
 
Yours sincerely, 
 

 
Roy Griffins 
Chairman of the Intergovernmental Commission 



Cher Monsieur, 
 
Objet : Document de référence du réseau d’Eurotunnel 2012  
 
Eurotunnel a transmis à la CIG, par courrier en date du 12 novembre 2010 (Réf: 588295), le projet 
de Document de référence du réseau Eurotunnel applicable à l’horaire de service 2012. 
 
La CIG a noté avec satisfaction que des améliorations avaient été apportées par rapport aux 
Documents de référence du réseau 2009 et 2010. 
 
Néanmoins, un grand nombre des remarques que la CIG avait adressées à Eurotunnel dans sa 
lettre du 12 août 2009 (Réf : D-14871) demeurent valides et le projet de Document de référence 
du réseau 2012 révèle des insuffisances par rapport aux exigences européennes, et notamment 
par rapport à l’annexe 1 de la directive 2001/14/CE. 
 
Pour la CIG, le Document de référence devrait notamment être complété sur les points suivants :  

• Une description détaillée des « conditions commerciales générales » (§ 3.6) ; 
• Une indication précise des dates-clé de la programmation de l’horaire de service pour 

l’année 2012 (et non une simple référence générale au nombre de mois) (§ 5.2) ; 
• Une description de la procédure applicable aux recours des entreprises ferroviaires, 

identifiant clairement les rôles et responsabilités du gestionnaire d’infrastructure et de la 
CIG et renvoyant expressément au site Internet de la CIG pour obtenir des informations 
approfondies (§ 5.3.2) ; 

• Une détermination circonstanciée des éléments constituant la « documentation détaillée » 
sur la mise en œuvre des conditions garanties d’accès aux prestations essentielles à 
l’Open Access transmanche, ainsi que la garantie de leur disponibilité (§ 6.3) ; 

• Une explication claire des principes de tarification permettant d’assurer la transparence des 
coûts, en tant qu’élément fondamental pour le contrôle du traitement non discriminatoire 
des opérateurs (§ 7). 

 
Le Document de référence devrait également mentionner la nouvelle dénomination du Ministère 
de l’Ecologie, du Développement durable, des Transports et du Logement (§ 2.3.2). 
 
La CIG publie cette lettre sur son site Internet pour information. Une copie de cette lettre est 
envoyée à Christian Parent, Chef de la délégation française à la CIG, ainsi qu’à Bernard Halphen 
et Richard Clifton, respectivement Président par intérim et chef de la délégation du Royaume Uni 
au Comité de sécurité. 
 
 


